
 

HLAVNÍ MĚSTO PRAHA  

Grantová komise Rady HMP pro oblas t i  sociá lní ,  zdravotní a prevenci  

 

 

ZÁPIS Z JEDNÁNÍ GRANTOVÉ KOMISE RADY HMP PRO OBLASTI SOCIÁLNÍ, 
ZDRAVOTNÍ A PREVENCI ZE DNE 27. 5. 2022, 11.00 hod. 

Distanční forma prostřednictvím videokonference 
 

Přítomni 

Mgr. Milena Johnová (předsedkyně komise), Mgr. Eva Horáková, Mgr. Nina Janyšková 
Mgr. Hana Kubíková, Zbyněk Roboch, BA, Ing. Patrik Nacher, PhDr. Tomáš Klinecký, 
prof. Ing. Mgr. Martin Dlouhý, Dr., MSc., Ing. Miloš Růžička  
 
Hosté: Bc. Kateřina Tůmová, Mgr. Jindřich Exner, Daniel Dárek, Ing. Alena Havelková,  
Ing. Kamila Svobodová (zastupuje tajemnici komise Mgr. Kamilu Pádeckou) 

Omluveni Mgr. Štěpán Ripka 

 
Celkový počet členů komise: 11 (10 + 1 odstoupil), přítomných: 7 členů, komise je usnášeníschopná. 
Jednání bylo zahájeno v 11,00 hod.  
 
Program jednání: 
 

1. Návrh na udělení grantů v oblasti podpory registrovaných sociálních služeb, poskytovaných 
občanům hlavního města Prahy pro rok 2022 – doplňková síť II. 
 

2. Žádost o individuální dotaci v oblasti sociální - Poradna při finanční tísni o.p.s. – dokončení 
z jednání dne 3. 5. 2022 
 

3. Žádost o individuální dotaci v oblasti zdravotní –  
a) Nemocnice sv. Alžběty Na Slupi s.r.o.,  
b) Nadační fond Pavla Novotného,  
c) Rozkoš bez rizika, z. s. 
 

4. Žádost o individuální dotaci v oblasti adiktologických služeb v rámci rozpočtu HMP 

Humanitární pomoc Ukrajině a jejím občanům – Centrum psychosomatické medicíny s.r.o. – 

dokončení z jednání dne 3. 5. 2022  

 
Pro: 7  
Proti: 0 
Zdržel se: 0  
Návrh byl přijat. 
 
V 11,05 h. se připojil p. Růžička. Tímto bylo přítomných 8 členů komise. 
 
Průběh jednání: 
Jednání zahájila pí Johnová. Ověřovatelem zápisu byl stanovena pí Horáková.  
 
Pro: 7  
Proti: 0 
Zdržel se: 1 (pí Eva Horáková) 
Návrh byl přijat. 
 
Sčítáním hlasů a zpracováním zápisu za nepřítomnou pí Kamilu Pádeckou byla pověřena pí Kamila 
Svobodová.  
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Schválení přítomnosti hostů – zaměstnanců MHMP: pí Kamila Svobodová, pí Tůmová, p. Jindřich 
Exner, p. Daniel Dárek, Ing. Alena Havelková. 
 
Pro: 8 
Proti: 0 
Zdržel se: 0  
Návrh byl přijat. 
 

 
AD 1) 

 

NÁVRH NA UDĚLENÍ GRANTŮ V OBLASTI PODPORY REGISTROVANÝCH SOCIÁLNÍCH 
SLUŽEB, POSKYTOVANÝCH OBČANŮM HLAVNÍHO MĚSTA PRAHY PRO ROK 2022 – 
DOPLŇKOVÁ SÍŤ II. 
 
Projekt představila pí Kateřina Tůmová. 
 
Cílem Doplňkové sítě je zajistit potřebné kapacity sociálních služeb na území HMP nad rámec strategie 
rozvoje Krajské sítě. Doplňková síť tak poskytuje HMP akcelerační nástroj schopný reagovat na aktuální 
potřeby občanů a vycházet přitom ze závazků programového prohlášení koalice v oblasti sociální 
politiky, národních rozvojových strategií i mezinárodních úmluv (např. článek 19 Úmluvy o právech osob 
s postižením). Doplňková síť je tvořena konkrétními organizacemi a kapacitami, které poskytují 
registrované sociální služby dle zákona o sociálních službách na území hlavního města Prahy na 
zajištění úkolů definovaných SPRSS. 
 
Celkem bylo požadováno 44.345.118,- Kč, navrženo k rozdělení je 28.882.000,- Kč, alokovaná částka 
Programu je 30.842.000,- Kč (nevyčerpaná částka Programu bude 1.960.000,- Kč). 
 
Z 16 evidovaných žádostí bylo 15 doručených a hodnocených (všech 15 žádostí bylo doporučeno k 
podpoře), nebyla hodnocena 1 žádost, která byla vyřazena a bude náklady na službu žádat 
prostřednictvím projektu financovaného ESF (žádost byla vyřazena z důvodu nesplnění formálních 
náležitostí a špatně zvoleného účelu). Žádosti o podporu byly hodnoceny na základě „Programu 
podpory registrovaných sociálních služeb, poskytovaných občanům hlavního města Prahy pro rok 2022 
– Doplňková síť – II.“ schváleného usnesením Rady HMP č. 702 ze dne 4. 4. 2022. 
 
Program Doplňková síť je zaměřen na podporu poskytovatelů registrovaných sociálních služeb podle 
zákona o sociálních službách, kteří poskytují sociální služby občanům hlavního města Prahy v rámci 
Doplňkové sítě sociálních služeb. 
Účel dotace je financování běžných výdajů souvisejících s poskytováním sociálních služeb ke 
konkrétnímu účelu: 
a) Podpora jednotlivců v bydlení, individuální podpora v bytech (terénní programy, sociální 
rehabilitace) 
b) Podpora v bydlení rodin s dětmi v bytové nouzi (terénní programy, sociálně aktivizační služby 
pro rodiny s dětmi, sociální rehabilitace, odborné sociální poradenství) - vícenáklady, které nejsou 
hrazeny z projektu EU 
c) Řešení dluhové problematiky na území HMP (odborné sociální poradenství) 
d) Podpora v bydlení v bytech Městské nájemní agentury, městských ubytovnách, 
hotelech/hostelech (terénní programy, sociální rehabilitace) 
e) Řešení problematiky bezdomovectví na území HMP - řešení situace Michle II. (nízkoprahová 
denní centra, noclehárny, azylové domy) 
f) Sociální služby zajišťující pilotní projekty Nových služeb v rámci reformy psychiatrické péče 
(krizová pomoc, odborné sociální poradenství) 
g) Akcelerace rozvoje osobní asistence na základě doložených potřeb obyvatel HMP (osobní 
asistence) 
 
Pro účel „Podpora bydlení rodin s dětmi v bytové nouzi“ Rada hl. m. Prahy schválila usnesením č. 1734 
ze dne 24. 8. 2020 realizaci projektu „Rodiny a děti sociálně vyloučené a ohrožené sociálním 
vyloučením a institucionalizací“ financovaného v rámci Operačního programu Zaměstnanost. Většina 
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nákladů je hrazena z Operačního programu Zaměstnanost, část nákladů je neuznatelná, proto je 
hrazena z grantového programu pro Doplňkovou síť.   
 
V 11,09 h. se připojil p. Patrik Nacher. Tímto bylo přítomných 9 členů komise. 
 
Diskuse: 
p. Klinecký se zeptal, zda terénní služby přešly z hotelů do bytů městské agentury a kolik terénních 
pracovníků bylo z Centra sociálních služeb. 
p. Exner odpověděl, že bylo k dispozici celkem 20 pracovních úvazků, z toho 4-5 z CSS a 15 z hostelů. 
CSS není příspěvková organizace, proto není v doplňkové síti. Pí Johnová se dotázala na zvýšení počtu 

pracovníků, kteří budou fungovat pro lidi bez domova a p. Exner uvedl, že jich bude 5, tzn. od 1. 7. 2022 

se navyšují úvazky u Armády spásy o 1 úvazek a u Naděje o 4 úvazky. 
 
Usnesení 1) 
Komise doporučuje RHMP schválit návrh na udělení grantů v oblasti podpory registrovaných 
sociálních služeb poskytovaných občanům hlavního města Prahy pro rok 2022 – doplňková síť II. 
ve výši 28.882.000,- Kč. 
 
Pro: 8, z technických důvodů (výpadek spojení) nehlasovala pí Hana Kubíková 
Proti: 0 
Zdržel se: 0 
Návrh byl přijat.  
 

 

AD 2)  

 
ŽÁDOST O INDIVIDUÁLNÍ DOTACI V OBLASTI SOCIÁLNÍ - PORADNA PŘI FINANČNÍ 
TÍSNI O.P.S. – DOKONČENÍ Z JEDNÁNÍ DNE 3. 5. 2022 
 
Projekt představil p. Jindřich Exner 
 
Žadatel: Poradna při finanční tísni, o.p.s., Hvězdova 1594/19, 140 00, IČO 28186869.  
 
Název projektu: Dluhové poradenství v Praze 
 
Účel dotace:  
Podpora profesionálního a neziskového dluhového poradenství v Praze, vč. insolvenčního poradenství a 
pomoc v informovanosti veřejnosti o způsobech řešení zadluženosti a předluženosti. 
 
Požadovaná částka: 200.000,- Kč 
 
Odůvodnění žádosti  
Jde o pokračování poskytování neziskového dluhového poradenství v Praze, dle podmínek akreditace 
AO-001-2017 Ministerstva spravedlnosti ČR. Pro rok 2022 organizace plánuje vyvést z dluhové situace 
cca 1000 Pražanů, bezplatně Pražanům vypracovat cca 200 návrhů na oddlužení a lépe informovat 
Pražany o nových možnostech insolvenčního řízení a provoz bezplatné poradenské linky.  Dalším cílem 
organizace je lépe informovat Pražany o nových možnostech a přínosech Milostivého léta, možnosti 
zastavování exekucí a provozu bezplatné poradenské linky. 
 
Doba čerpání dotace: 1. 1. 2022 – 31. 12. 2022 
 
Doplňující informace: 
Podrobná finanční rozvaha není uvedena v žádosti. 
 
Stanovisko odboru:  
Žádost o jednorázovou individuální účelovou neinvestiční dotaci splnila formální náležitosti, ale není v 
souladu se Zásadami. Jde o pravidelně se opakující účel.  
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Informace z terénu však vypovídají (a poskytovatelé služeb zabývající se dluhovou problematikou 
potvrzují), že vzhledem k dynamickému růstu cen energií a narůstající inflaci, se do dluhových pastí a 
problémů se splácením svých závazků, dostává více osob než v porovnání s minulým rokem, a to 
včetně osob z tzv. střední vrstvy obyvatelstva. Z tohoto důvodu se zvyšuje poptávka po dostupném 
dluhovém poradenství na území HMP.  
Vzhledem k tomu, že plánovaný nárůst kapacit sociálních služeb v oblasti dluhové problematiky, bude 
do konce roku 2022 pozvolný a v plné kapacitě bude pro občany HMP dostupný až ke konci roku, je 
podpora další organizace, která pomáhá řešit dluhovou problematiku pro Pražany přínosná.   
Vzhledem k výše uvedeným skutečnostem a faktu, že z úrovně HMP neexistuje relevantní dotační titul, 
který by dluhovou problematiku samostatně řešil, odbor sociálních věcí MHMP konstatuje, že pro rok 
2022 by bylo vhodné požadavku vyhovět a mimořádnou dotaci přiznat. V následujícím období a po 
nárůstu kapacit sociálních služeb v oblasti dluhového poradenství, by bylo vhodnější v této problematice 
podporovat registrované poskytovatele sociálních služeb. 
 

Diskuse: 

Pí Johnová se zeptala, proč není žadatel registrovaná sociální služba a zda s ním bylo o tom 

komunikováno. P. Exner sdělil, že jsou zaměření na právní služby, slíbil doporučení k registraci, což by 

měli realizovat v průběhu srpna. Pí Johnová požádala odbor SOV o sjednání schůzky na toto téma. Pí 

Janyšková se dotázala, pokud se zaregistrují v srpnu, zda mají šanci dostat finanční podporu na rok 

2023 a podpořila stanovisko odboru SOV o potřebnosti této služby. P. Exner odvětil, že pokud by 

žadatel byl v akcelerační části sítě, lze jej podpořit od 1. 1. 2023. Přihlásil se p. Růžička s dotazem na 

naplnění cílů žadatele pro rok 2021 a zda daná síť nemůže pomáhat občanům HMP plošněji než 1 

spádová NNO. P. Exner uvedl, že pracovníci sociálních úřadů nemají na toto kapacitu. p. Klinecký 

dodal, že žadatel je nejvýznamnější na území HMP v poradenství ohledně oddlužení. Pí Johnová se 

zeptala, z čeho se hradí činnost ostatních akreditovaných NNO a p. Klinecký sdělil, že z bankovního 

sektoru. P. Nacher konstatoval, že existují 3 velké celorepublikové NNO – Poradna při finanční tísni, 

Asociace občanských poraden, Člověk v tísni. Problém je v tom, že občan se obrací na neakreditované 

„oddlužovací“ poradenské společnosti, což již dnes díky změně v zákonech není možné. Dále žádost 

podpořil zejm. s ohledem na dnešní zhoršující se situaci. Pí Johnová konstatovala, že nejspíš právní 

pomoc není financovatelná jako sociální služba. P. Nacher navrhnul svolat zvláštní jednání, kde by se 

projednala tato problematika a systémové řešení do budoucna z pohledu HMP. 

 

Usnesení 2) 

Komise doporučuje RHMP schválit návrh na poskytnutí finančních prostředků formou 

jednorázové účelové individuální neinvestiční dotace v roce 2022 v oblasti sociální organizaci 

Poradna při finanční tísni, o.p.s. ve výši 200.000,- Kč. 

 
Pro: 9 
Proti: 0 
Zdržel se: 0 
Návrh byl přijat.  
 
 
AD 3a)  
 
ŽÁDOST O INDIVIDUÁLNÍ DOTACI V OBLASTI ZDRAVOTNÍ – NEMOCNICE SV. ALŽBĚTY NA 
SLUPI S.R.O.  
 
Projekt představila pí Kamila Svobodová. 
 
Žadatel: Nemocnice sv. Alžběta Na Slupi 
 
Název projektu: Zvýšení kvality následné léčebné péče v Nemocnici sv. Alžběty Na Slupi 
 
Účel dotace: 36 ks nemocničních lůžek s matracemi Elektrická nemocniční lůžka SUPERTA E  
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s příslušenstvím a 4 infuzní pumpy Kellymed 
 
Požadovaná částka: 2.111.255,48,- Kč, což je požadavek na 100 % nákladů, v žádosti není brána v 
úvahu 30% spoluúčast Žadatele (pravidlo programové dotace) 
 
Doba čerpání dotace: 1. 7. – 30. 9. 2022 
 
Doplňující informace k žádosti: 
Žadatel se nedostal do grantového řízení v oblasti zdravotnictví pro rok 2022 z důvodu právní formy, 
která byla pro rok 2022 ze způsobilých žadatelů vyloučena. 
Žadatel se však zúčastnil grantového řízení v oblasti zdravotnictví pro rok 2021, kde mu byla usnesením 
ZHMP č. 25/27 ze dne 18. 3. 2021 schválená dotace v celkové výši 2.276.500,- Kč na materiálové 
náklady (zdravotnické vybavení nemocnice). 
 
Po uzavření veřejnoprávní smlouvy o poskytnutí dotace č. DOT/81/03/000809/2021 požádal celkem 2x 
o změnu v projektu, a sice dne 21. 7. 2021 a poté dne 26. 8. 2021. V obou případech požádal o úpravu 
nákladové položky a to tak, že v první žádosti o změnu byl mj. obsažen nákup 14 ks postelí Proma-reha 
včetně nočních stolků v celkové ceně 744.366,- Kč. V druhé žádosti byl mj. obsažen nákup 6 ks postelí 
Proma-reha včetně nočních stolků v celkové ceně 319.014,- Kč. Ve vyúčtování poskytnuté dotace na 
rok 2021 byl uveden mj. nákup 20 x nemocničních lůžek GENEO v celkové ceně 799.999,80 Kč a 20 x 
noční stolky k lůžkům GENEO v celkové ceně 263.392,80 Kč. Celkem tedy tyto komodity byly 
vyúčtovány za částku 1.063.392,60 Kč. Z výše uvedeného lze tedy vyvodit, že cena za jedno 
nemocniční lůžko byla 40.000,- Kč, což odpovídá podmínce grantového Programu o pořízení DDHM do 
výše 40.000,-Kč/kus. 
 
V následujícím odkazu je sdělena informace o pořízení lůžek GENEO, nikde však není zveřejněno, že 
HMP tento účel dotace finančně podpořilo, čímž Žadatel porušuje ustanovení Veřejnoprávní smlouvy, čl. 
III., odst. 3, písm. e): příjemce je povinen při realizaci účelu a po jeho skončení prokazatelným a 
vhodným způsobem prezentovat hlavní město Prahu a jeho logo jako poskytovatele dotace… v případě, 
že příjemce provozuje webové stránky a uvádí zde informace o účelu, zveřejněním oficiálního loga 
poskytovatele na vhodném a viditelném místě společně s uvedením informace „Projekt je realizován s 
finanční podporou hlavního města Prahy.“ 
https://www.alzbeta.cz/top-aktualita/oddeleni-nasledne-pece-3a-vybavujeme-inovativnimi-luzky-geneo-
od-ceske-firmy-promareha/ 
 
Žadatel dále uvádí, že nevyplácí ani neplánuje vyplácet dividendy a veškeré prostředky a zisky investuje 
do rozvoje nemocnice a že složení vlastníků společnosti jsou z 100% církevní subjekty Katolické církve. 
Dle veřejného rejstříku je zakladatelem Žadatele (tedy má obchodní podíl 100 %) společnost 
CURAFIDES s.r.o. – jednatel společnosti je shodný s jednatelem Žadatele tj. pan RNDr. Karel Matyska. 
Majoritním vlastníkem společnosti CURAFIDES s.r.o. je z 95 % Konvent sester alžbětinek v Praze  
(IČ 613 82 108). 
 
Tvrzení Žadatele, že je diskriminován ve smyslu finanční podpory na rozvoj nemocnice oproti státním a 
městským nemocnicím, je poněkud liché. Pokud má společnost právní formu s.r.o., pak dle §2 zákona č. 
90/2012 Sb., o obchodních společnostech a družstvech (zákon o obchodních korporacích) „může být 
založena jen za podnikatelským účelem nebo za účelem správy vlastního majetku“, proto také tito 
žadatelé byli vyloučeni ze způsobilých žadatelů o finanční podporu z rozpočtu HMP, protože HMP má 
zájem podporovat především neziskový sektor. Tvorbu zisku dokazuje např. i zveřejněný ceník za 
ubytování klientů: https://www.alzbeta.cz/nasledna-luzkova-pece/cenik-a-uhrada-pobytu/ 
 
V návaznosti na výše uvedené tedy není odboru ZDR MHMP zřejmé, z jakého důvodu Žadatel požaduje 
dotaci na nákup dalších 36 ks postelí v roce 2022. Žadatel disponuje celkem 103 lůžky pro dlouhodobý 
pobyt pacientů, z toho 20 ks lůžek již bylo finančně podpořeno HMP v roce 2021. 
Dle žádosti náklady na pořízení jednoho lůžka včetně příslušenství a dopravy činí 56.550,- Kč. Pokud by 
Žadatel takto lůžka evidoval ve svém účetnictví, šlo by o investiční náklad. 
 
V r. 2021 bylo v zařízení léčeno celkem 599 pacientů, průměrná doba pobytu byla 93 dnů. Za leden až 
duben 2022 bylo v péči celkem 277 pacientů, průměrná doba pobytu je 81 dnů. Z uvedených počtů je 
cca 95 % s trvalým bydlištěm v Praze (tj. v roce 2021 cca 570, v roce 2022 k 30. 4. 2022 cca 260).   
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Stanovisko odboru ZDR MHMP 
Odbor ZDR MHMP navrhuje žádosti o mimořádnou neinvestiční dotaci nevyhovět z následujících 
důvodů: 
- Žadatel již získal v loňském roce finanční dotaci na stejný účel tj. 20 ks postelí včetně nočních stolků 
za částku 1.063.392,60 Kč (náklady na jedno lůžko ve výši 53.170,- Kč) 
- Žadatel porušuje ustanovení Veřejnoprávní smlouvy DOT/81/03/000809/2021, čl. III., odst. 3, písm. e)  
Dále odbor ZDR MHMP konstatuje, že vyhověním žádosti společnosti Nemocnice sv. Alžběty Na Slupi 
by vznikl jasný signál pro všechny nezpůsobilé žadatele o dotaci, že existuje možnost dostat se  
k finančním prostředkům prostřednictvím individuální dotace bez řádné účasti v grantovém řízení, a byly 
by tím porušeny rovné podmínky pro všechny žadatele o dotace poskytované HMP. 
 
Diskuse: 
p. Roboch se dotázal, zda nevyhověním žádosti se ovlivní služby pro Pražany. Pí Svobodová 
odpověděla, že služba by se dle žádosti rozšiřovat neměla, že jde o výměnu postelí ze starých na nové, 
že jde spíše o horší manipulaci zdravotnického personálu s pacientem. P. Růžička konstatoval, že 
manipulaci s pacienty provádějí hlavně ženy a že tím se služba zhorší. Dále vyjádřil souhlas se všemi 
argumenty a výtkami oboru ZDR MHMP v podkladech žádosti, proč dotaci neposkytnout. Podotknul, že 
je potřeba rozlišovat ziskový a neziskový sektor, oběma se poskytují dotace a požádal odbor ZDR 
MHMP o doplnění informace, jak má být dle smlouvy realizována dostatečná propagace HMP. Dále 
konstatoval potřebnost této služby, potřebu spolupráce a požádal o lepší komunikaci s poskytovateli 
služby zejm. ve zdravotně-sociální oblasti. Žadatelé by měli garantovat lůžkovou péči. Pí Johnová 
upozornila, že následná lůžková péče je výdělečná např. dle zkušeností Nemocnice Na Františku coby 
příspěvkové organizace, a že nelze podpořit žadatele, který je nezpůsobilý pro programovou dotaci a 
snaží se získat finanční prostředky prostřednictvím individuální dotace. Dále doplnila, že Městská 
nemocnice následné péče má volnou kapacitu. 
 
Usnesení 3a) 
Komise doporučuje RHMP schválit návrh na neposkytnutí finančních prostředků formou 
jednorázové účelové individuální neinvestiční dotace v roce 2022 v oblasti zdravotnictví 
organizaci Nemocnice sv. Alžběty Na Slupi. 
 
Pro: 7 
Proti: 0 
Zdržel se: 2 (pí Johnová, p. Roboch) 
Návrh byl přijat.  
 
 
AD 3b)  
ŽÁDOST O INDIVIDUÁLNÍ DOTACI V OBLASTI ZDRAVOTNÍ – NADAČNÍ FOND PAVLA 
NOVOTNÉHO 
 
Projekt představila pí Kamila Svobodová. 
 
Žadatel: Nadační fond Pavla Novotného 
 
Název projektu: Věřím v život – podpora onkologických pacientů 
 
Účel dotace: vybudování „Kavárny života“ – materiálové náklady (kávovar 19tis. + příslušenství, 
spotřební materiál 4.592,- Kč, barový pult 35 tis. Kč), osobní náklady – koordinátor dobrovolníků 
21.408,- Kč 
 
Požadovaná částka: 80.000,- Kč 
 
Doba čerpání dotace: 1. 6. – 31. 12. 2022 
 
Doplňující informace k žádosti: 
Zřizovatelem VFN je Ministerstvo zdravotnictví, které dle předložených zdrojů financování na projekt 
nepřispívá žádnými finančními prostředky.  
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Do dnešního dne nebylo HMP poskytovatelem jakékoliv finanční podpory Žadateli. 
Součástí žádosti je: 
-  rozhodnutí MV ČR o udělení akreditace v oblasti dobrovolnické služby 
-  smlouva o spolupráci mezi VFN a Žadatelem v oblasti dobrovolnictví 
-  vizualizace projektu kavárny 
atd. 
 
Obsluhující personál je z řad bývalých onkologických pacientů, kteří jsou schopní návštěvníkům sdílet 
své zkušenosti a provádět jakousi osvětu, poradenství v oblasti onkologického onemocnění. 
 
Stanovisko odboru ZDR MHMP 
Odbor ZDR MHMP navrhuje žádosti nevyhovět, protože požadavek na dotaci (účel) není v souladu s 
usnesením Rady HMP č. 1743 ze dne 24. 8. 2020 – „Zásady pro poskytování dotací HMP“. Odbor ZDR 
MHMP se domnívá, že v tomto případě se nejedná o natolik mimořádný přínos pro HMP, aby musela 
být finanční podpora řešena mimořádnou dotací. Odbor ZDR MHMP doporučí Žadateli se obrátit na 
zřizovatele Všeobecné fakultní nemocnice, protože dle přiložené žádosti nijak Žadateli finančně 
nepřispěl. V případě, že je projekt myšlen také jako osvětová činnost pro dlouhodobě nemocné občany 
HMP, odbor ZDR MHMP doporučí Žadateli se zúčastnit dotačního řízení v působnosti odboru ZDR 
MHMP pro rok 2023.  
   
Diskuse: 
Pí Horáková poděkovala za přípravu materiálu a sdělila, že se setkala s panem Novotným a doporučila 
mu se obrátit na odbor ZDR MHMP s žádostí. Vyjádřila svoji podporu s tímto projektem a potřebnost 
zřídit pro klienty místo pro občerstvení, vidí v tom velmi prospěšnou věc. Respektuje stanovisko odboru 
ZDR MHMP, ale navrhuje vyhovět žádosti v plné výši. Pí Johnová podpořila tento projekt ve smyslu 
možnosti pro pacienty si neformálně pohovořit s obsluhujícím personálem, který má zkušenost 
s onkologickým onemocněním. Zeptala se na odůvodnění, proč odbor ZDR MHMP navrhuje 
neposkytnout dotaci. Pí Svobodová citovala ustanovení Zásad pro poskytování dotací, odst. 1. Podpořila 
však snahu žadatele o osvětu, poradenství pro pacienty prostřednictvím dobrovolníků se zkušeností 
s onkologickým onemocněním a konstatovala, že toto by mohlo spadat do programové dotace 
v působnosti oboru ZDR MHMP. Dále upozornila, že je zvláštní, aby odbor ZDR MHMP poskytnul dotaci 
na nákup kávovaru a barového pultu, protože tyto náklady nesouvisí s agendou odboru. Naopak 
vyjádřila vstřícnost odboru ZDR MHMP k možnému poskytnutí dotace na úhradu osobních nákladů 
koordinátora kavárny v případě, že poskytuje zmíněné poradenství, osvětu. Pí Horáková zdůraznila svoji 
podporu projektu a jeho důležitost pro Pražany a spádovost zařízení pro mnoho pacientů, kteří by tuto 
službu ocenili. P. Klinecký taktéž projekt podpořil.  
 
Usnesení 3b) 
Komise doporučuje RHMP schválit návrh na poskytnutí finančních prostředků formou 
jednorázové účelové individuální neinvestiční dotace v roce 2022 v oblasti zdravotnictví 
organizaci Nadační fond Pavla Novotného ve výši 80.000,- Kč. 
 
Pro: 6 
Proti: 2 
Zdržel se: 1 (pí Janyšková) 
Návrh byl přijat.  
 
V 11,55 h. se odpojil p. Nacher a v 11,59h. se odpojil p. Růžička, který konstatoval, že další dva body 
neměl v úmyslu podpořit. Tímto bylo přítomných 7 členů komise. 
Komise byla zůstala usnášeníschopná. 
 
AD 3c)  
 
ŽÁDOST O INDIVIDUÁLNÍ DOTACI V OBLASTI ZDRAVOTNÍ – ROZKOŠ BEZ RIZIKA, Z. S. 
 
Projekt představila pí Kamila Svobodová. 
 
Žadatel: Rozkoš bez rizika, z. s. 
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Název projektu: Testování na pohlavně přenosné infekce osob působících v sexbyznysu 
 
Účel dotace: úhrada mezd a odměn zdravotnického personálu, služeb laboratoří pro nepojištěné klienty 
a klientky, zdravotnického a testovacího materiál 
 
Požadovaná částka: 267.600,- Kč  
 
Doba čerpání dotace: 1. 1. – 31. 12. 2022 
 
Odůvodnění požadavku:  
- Žadatel se dlouhodobě věnuje práci s cílovou skupinou osob působících v sexbyznysu. Kromě 
sociálních služeb nabízí lidem poskytujícím placené sexuální služby také možnost bezplatného 
testování na pohlavně přenosné infekce 
- kompenzace letošního mimořádného výpadku zdrojů z Ministerstva zdravotnictví a zajištění 
dostupné služby pro klientky a klienty z Prahy v původně plánovaném rozsahu 
- v letošním roce Žadatel očekává výrazný meziroční nárůst poptávky po sexuálních službách a 
její návrat na předcovidovou úroveň 
 
Doplňující informace k žádosti: 
Žadatel je tradičním žadatelem o poskytnutí dotace z rozpočtu HMP. Od roku 2004 podal celkem 91 
žádostí. 
 
Podané žádosti pro rok 2022: 

Název projektu Grantové 
pracoviště 

Stav žádosti o dotaci Přidělená dotace (Kč) 

Denně v ohrožení SOV_prev Schválená dotace 178.000 

Zdravé město Praha ZDR Schválená dotace 114.500 

Terénní programy R-R SOV_soc Schválená dotace 814.000 

Poradenské centrum R-R SOV_soc Schválená dotace 665.000 

AIDS cárky ZDR Schválená dotace 405.400 

CELKEM   2.176.900 

 
Žadatel uspořádal dne 13. 4. 2022 „Ples v barvách rozkoše“ k 30. výročí svojí existence. Odbor ZDR 
MHMP zpracoval stanovisko k žádosti o záštitu primátora hl. m. Prahy k této společenské akci a záštita 
byla poskytnuta. 
 
Stanovisko odboru ZDR MHMP 
Odbor ZDR MHMP navrhuje žádosti nevyhovět z následujících důvodů:  
1. Žádost nesplňuje podmínku usnesení RHMP č. 2225 ze dne 13. 9. 2021 „Program podpory v 
oblasti zdravotnictví pro rok 2022“, čl. I. odst. 4. - že Žadatel nepodal a nepodá Žádost na stejný Účel na 
jiném odboru Magistrátu HMP nebo v jiném programu vyhlašovaném HMP. Žadatel již obdržel na rok 
2022 na stejný účel částku ve výši 114.500,- Kč v rámci programové dotace. 
2. požadavek na dotaci (účel) není v souladu s usnesením Rady HMP č. 1743 ze dne 24. 8. 2020 – 
„Zásady pro poskytování dotací HMP“, čl. IV., odst. 1 a 2 
Odbor ZDR MHMP dále konstatuje, že vyhověním žádosti  
- by nebyla respektována uvedená usnesení Rady HMP,  
- by vznikl jasný signál pro všechny žadatele, že existuje možnost dostat se k dalším finančním 
prostředkům prostřednictvím individuální dotace, přestože již byly finanční prostředky přiděleny v 
grantovém řízení, 
- by byly porušeny rovné podmínky pro všechny žadatele o dotace poskytované HMP. 
 
Diskuse: 
Pí Johnová se zeptala, co se stane, když dotaci od HMP nedostanou. Pí Svobodová sdělila, že žádost je 
pravděpodobně vázána na uprchlickou krizi a s tím spojený nárůst poptávky po službách žadatele, tudíž 
také nárůst sexuálně přenosných nemocí. Pí Horáková projekt podpořila s ohledem na zdražení nákladů 
na testování i léčbu nemocí. P. Klinecký konstatoval, že žádost neobsahuje údaje, kolik přispívalo 
MZČR a jaký je tedy výpadek ve financování. Dále uvedl, že MZČR disponuje dotačními tituly na pomoc 
uprchlíkům v oblasti zdravotnictví, a že by bylo vhodné toto prověřit. Pí Johnová shrnula fakta: zdravotní 
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situace se zhoršuje, žádost má nedostatečné zdůvodnění. Pí Janyšková sdělila obavu, že při venkovním 
testování se zjistí onemocnění, ale klientela propadne jinam a souhlasila s p. Klineckým, že MZČR musí 
v této době více zafungovat. Pí Johnová navrhla postup: odbor ZDR MHMP zjistí dotační možnosti na 
MZČR s tím, že se přeruší projednávání a žádost bude projednána na příštím jednání komise. Pí 
Horáková navrhla po zjištění informací z MZČR hlasovat o žádosti per rollam. Všichni členové komise 
souhlasili. 
 
 
AD 4) 
ŽÁDOST O INDIVIDUÁLNÍ DOTACI V OBLASTI ADIKTOLOGICKÝCH SLUŽEB V RÁMCI 
ROZPOČTU HMP HUMANITÁRNÍ POMOC UKRAJINĚ A JEJÍM OBČANŮM – CENTRUM 
PSYCHOSOMATICKÉ MEDICÍNY S.R.O. – DOKONČENÍ Z JEDNÁNÍ DNE 3. 5. 2022 
 
Odborné vyjádření k žádosti o jednorázovou dotaci představil p. Daniel Dárek. 
 
Žadatel: Centrum psychosomatické medicíny s.r.o. 
 
Název projektu: Adiktologické komplikace posttraumatu ukrajinských žen z válečných zón 
ubytovaných ve startovacích bytech Centra psychosomatické medicíny 
 
Popis žádosti: 
Centrum psychosomatické medicíny s.r.o. si podává žádost zaměřenou na zajištění zdravotně sociální 
péče o 30 ukrajinských žen a 40 dětí, které jsou již ubytovány ve startovacích bytech žadatele, který do 
budoucna počítá s ubytováním 50 žen + jejich dětí. Doposud ubytované ženy již dnes využívají v 
důsledku posttraumatické stresové poruchy a nadužívání návykových látek (alkohol, anxiolytika) 
komplex psychiatrické, psychologické, adiktologické a sociální péče poskytovaný žadatelem s cílem 
zpracovat terapeuticky jejich situaci, zvládat akutní trauma a adaptovat se na nové prostředí. 
Poskytnutí finančního prostředku nenaplňuje kritéria veřejné podpory dle čl. 107 odst. I. smlouvy  
o fungování EU. Jedná se o specifickou individuální žádost rámci humanitární pomoci, která nespadá do 
žádného aktuálně vyhlášeného grantového programu hl. m. Prahy a jejíž rozsah je nad rámec 
standardně poskytovaných služeb žadatele. 
 
Vyjádření krajského protidrogového koordinátora 29.04.2022: 
Projekt spojuje humanitární pomoc prostřednictvím ubytování žen a dětí s širokým spektrem 
pomáhajících služeb směrem k eliminaci negativních dopadů traumat a adaptaci na novou situaci. 
Žádost je relativně stručně popsána, nicméně odůvodněná a postavená na dosavadní ověřené praxi 
žadatele. Požadované náklady považuji za relevantní ve vztahu k zaměření rozpočtu Humanitární 
pomoc Ukrajině a jejím občanům – rezerva, nicméně doporučuji je s ohledem na rovný přístup ke všem 
žadatelům ohraničit koncem roku 2022, tedy poměrně ponížit požadovanou dotaci o 5 měsíců z 
celkových plánovaných 13. Z tohoto důvodu navrhuji tuto žádost podpořit částkou ve výši 1.292.000,- 
Kč. 
 
Aktualizované vyjádření krajského protidrogového koordinátora 18.05.2022: 
Na základě diskuse na jednání Grantové komise RHMP pro oblasti sociální, zdravotní a prevenci ze dne 
3. 5. 2022 na téma uznatelnosti úhrady činností obsažených v projektu jsem požádal žadatele o 
vyjádření k této věci. To jsem obdržel 18.05.2022 a přikládám jej k tomuto stanovisku. Argumenty 
obsažené ve vyjádření žadatele považuji za odůvodněné, proto opět navrhuji tuto žádost podpořit 
částkou ve výši 1.292.000,- Kč. 
 
Diskuse: 
p. Dlouhý se zeptal, zda existuje nějaká koncepce poskytování dotací na pomoc Ukrajincům, vyjádřil 
pochybnosti o proudění finančních prostředků. P. Dárek považuje systém za koncepční, protože HMP 
na tyto účely vyčlenilo finanční prostředky v humanitárním fondu, a navíc je třeba finančně pomoci 
rychle. P. Klinecký se zeptal, jak žadatel spolupracuje s terénními službami, zda požadovaná částka je 
přiměřená. P. Dárek uvedl, že služba je dobře navázaná na další adiktologické služby, např. 
s organizací Progressive realizují společný projekt v rámci Reformy psychiatrické péče. Požadovanou 
částku považuje za odpovídají aktivitám obsaženým v žádosti. 
Pí Johnová se zeptala, na co konkrétně chce žadatel dotaci, protože na ubytování získají dotaci jinde. P. 
Dárek vedl, že je dotace určena na komplexní péči pro uprchlé matky. 
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 Pí Horáková se zeptala, jak žádost souvisí s adiktologickými službami. P. Dárek uvedl, že žadatel 
standardně poskytuje adiktologické služby, žádost se nicméně vztahuje k humanitární pomoci. Pí 
Johnové velmi chyběl rozpočet projektu. Pí Janyšková oznámila, že zná organizaci, která funguje 
ziskově, s její činností nemá problém, ale nevidí souvislost s adiktologií, léčbou závislostí.  
 
Usnesení 4) 
Komise doporučuje RHMP schválit návrh na poskytnutí finančních prostředků formou 
jednorázové účelové individuální dotace v roce 2022 v oblasti adiktologických služeb organizaci 
Centrum psychosomatické medicíny s.r.o. ve výši 1.292.000,- Kč. 
 
Pro: 0 
Proti: 1 (pí Janyšková) 
Zdržel se: 6 
Návrh nebyl přijat. 
 
 
 
Jednání komise bylo ukončeno ve 12,12 hod. 
 
Příští termín jednání Grantové komise Rady HMP pro oblasti sociální, zdravotní a prevenci bude 
stanoven dle potřeby. 
 
 
 
 
 
 
Zapsala dne 27. 5. 2022 
Ing. Kamila Svobodová, v zastoupení tajemnice komise 
 
 
Ověřila dne: 31.5.2022 
Mgr. Eva Horáková 


